
protokół nr xlv
Rady Gminy Bralin

z dnia 9 września ż01,5 r,

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz. 14.00 itrwała do
godz. 15.25.

Porządek obrad:

t. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Uchwalenie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.

4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.

5. Sprawozdania z prac komisji Rady.

6. Podjęcie uchwały w sprawie: przeznaczenia środków finansowych z tytułu
umorzenia części pożyczki zaciągniętej w 2009 roku w Wojewódzkim Funduszu
Ochrony Środowiska I Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia
pn." Budowa kanalizacji sanitarnej dla Nowej Wsi Książęcej"

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 2015 rok.

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości połozonych
w Bralinie,

9. Wolne głosy i informacje.

10. Zamknięcie posiedzenia,

Pkt 1) Otwarcie sesji istwierdzenie prawomocnościobrad.
Otwarcią posiedzenią o qodzinie 14,00 dokonqł przewodniczacv radv Grzeqorz Lemanik.

W posiedzeniu udział bierze 12 '5 radnvch.

Nieobecni: Zofia Gorczarek, Aldona Głqb i Roman Lemonik.

Przewodniczący rady: Otwieram XlV sesję Rady Gminy Bralin, witam na sesji rady członka
zarządu Powiatu Kępińskiego Pana Zenona Kasprzaka, witam radych Gminy Bralin, witam
wójta Gminy Bralin Pana Romana Wojtysiaka,

Wójt: Dzień dobry.

Przewodniczący rady: witam sekretarza Gminy Bralin Pana Zbigniewa Łatkę,

Sekretarz: Dzień dobry Państwu.

Przewodniczący rady: witam skarbnik Gminy Bralin Panią Grażynę Mosch,

Skarbnlk: Dzień dobry,

Przewodniczący rady: witam dyrektorów placówek oświatowych, witam sołtysów,
kierowników referatów i pracowników urzędu, witam przedstawicieli mediów, witam przybyłą
publiczność,

lnformuję, iż zgodnie z listą obecności na dzisiejszej sesji obecnych jest 13 radnych,
przepraszam jest obecnych 12 radnych, co stanowi niezbędne quorum do prowadzenia obrad
i podejmowania prawomocnych uchwał.

Pkt 2) UchwaIenie porządku obrad.
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Przewodniczący rady: Proszę Państwa otrzymaliście państwo w zaproszeniach na dzisiejszą
sesję, w zawiadomieniach na dzisiejszą sesję proponowany porządek obrad, pozwolę sobie
odczytać ten porządek:

1.

2.

3.

4,

5.

6.

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Uchwalenie porządku obrad.
Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.
Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
Sprawozdania z prac komisji Rady.
Podjęcie uchwały w sprawie: przeznaczenia środków finansowych z tytułu
umorzenia części pożyczki zaciągniętej w 2009 roku w Wojewódzkim
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację
przedsięwzięcia pn." Budowa kanalizacji sanitarnej dla Nowej Wsi Książęcej"
Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 20].5 rok.
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości
położonych w Bralinie.

9, Wolne głosy i informacje.
10. Zamknięcie posiedzenia.

Czy ktoś z Pan bądź Panów radnych chciałby zgłosić wniosek w sprawie ewentualnych zmian
proponowanego porząd ku obrad.

Przewodniczacv odczekał chwile no ewentualne zqłoszenia wniosków,
Dziękuję, nie widzę.

W takim razie proponuję żebyśmy przegłosowali proponowany porządek obrad.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad proszę o
podniesienie ręki.

Po przeliczeniu ].1, kto jest, przeciw - 0, kto się wstrzymał - 0.

W związku z powyzszym nie zgadza nam się liczba, więc ...

Głos z sali: Siebie nie (,.,).

Przewodniczący rady: ja siebie liczyłem, pytanie mam do Pani radnej Kazimiery Kupczak,
ponieważ liczyłem od (...) strony, kiedy dojechatem do Pani, Pani ręce były opuszczone, czy
Panijest za przyjęciem ...

Kazimiera Kupczak: Nie sprawdzałam, od której strony Pan liczył ja miałam podniesioną.
Przewodniczący rady: W takim razie, taka techniczna uwaga proszę o trzymanie rąk w górze
do momentu, kiedy nie podziękuję za udział w głosowaniu.

Stwierdzam, ze Wysoka Rada przyjęła proponowany porządek obrad.
Przechodzimy do punktu trzeciego.

Pkt 3) Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.
Przewodniczący rady: Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji, Tych protokołów mamy dziś do
przyjęcia aż pięc, są to protokoły od numeru lX do Xlll,

Przypominam, że zgodnie z zapisem Statutu uwagi i poprawki do protokołu radni zgłaszają na
piŚmie najpóźniej w dniu sesji, na której jest głosowane przyjęcie protokołu. Do dnia
dzisiejszego wpłynęła jedna uwaga do protokołu nr Xlll, jednakze o tym powiem później, w
pierwszej kolejności zapytuję jeszcze raz czy ktoś z Pań i Panów radnych ma jakieś uwagi, które
chciałby jeszcze w tej chwili zgłosić do projektów protokołów, które przypomnę są dostępne
na BlP Gminy Balin. Nie widzę w związku z powyzszym pytam, kto z Pań i Panów radnych jest
za przyjęciem protokołu nr lX z sesji Gminy Bralin odbytej w dniu 20 maja 2015 roku?

Kto jest za?

7

8
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p rzewod n i cza cv l i czv ąłosv,

Jeszcze raz poproszę, proszę o wyraźne wyrazenie swojej woli przez podniesienie ręki w taki
sposób abym nie miał wątpliwości proszę wysoko podnieść rękę.

Przewodniczacv powtórnie przelicza ąłosv,
1,0 - za, kto, przeciw - 0, kto się wstrzymał - jeden wstrzymujący. Dziękuję bardzo.
prowdopodobnie ieden z radnvch nie wział udziału w powtórnvm liczeniu ałosów. ponieważ z
obliczeń przewodniczaceqo wvnikq iż ałos oddało 11 radnvch tvmczasem w obradach
uczestniczv 12 na stan 15 radnvch, przv czvm nikt z obecnvch podpisanvch na liście obecności
nie opuścił sali podczqs qłosowania.

Stwierdzam, że protokół nn lX został przyjęty.

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr X z sesji Rady Gminy Bralin odbytej
w dniu 23 czerwca 20]_5 roku?
Kto jest za?

Przewodniczqcv obrad przelicza ąłosv.
t2 - za, czy ktoŚ się wstrzym a| - 0, ktoś jest przeciw - nie widzę, stwierdzam, że protokół nr X
został przyjęty,

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr Xl z sesji Rady Gminy Bralin odbytej
w dniu 29 czerwca 2015 roku?

Przewodniczacv obrod przelicza qłosv.

1,1,-za, dziękuję, kto się wstrzymał* ]. osoba się wstrzymała, kto jest przeciw- nie ma, przeciw
zero, stwierdzam, że protokół nr Xl został przyjęty.

Na s§łqłc'brqd y,lsąąłq rq§ł?q Ąłd§{rg §§ąb*vEqbqp".ęąęqq g§"tęqE rńqłręąW vprqcqqh rqdr:
uczes_t&iczy ź3 na stan p§ó§nv 3§ r§§nvdl.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr Xll z sesji Rady Gminy Bralin odbytej
w dniu 12 sierpnia 20]_5 roku? Kto jest za przyjęciem protokołu?
przewodniczacv przelicza qłosv ą w zwiazku z tvn, że w qłosowaniu udzioł wzieła przvbvła z
opóźnieniem radna Aldona Głqb i oddano 13 qłosów. przewodniczacv radv poprosił radcę
prawna Ewę Brzozowską o wviaŚnienie svtuacii.

Przepraszam, Pani mecenas w tej sytuacji czy...

Radca prawna: Trzeba podać do protokołu, że jest zmiana składu osobowego.
Przewodniczący rady: W związku z tym, ze zwiększył nam się skład osobowy radych obecnych
na dzisiejszej sesji, czy pozostałe projekty też będziemy musieli przegłosowywać jeszcze raz?

Radca prawna: Nie, od tego momentu.

Przewodniczący rady: Bardzo proszę radną Aldonę Głąb o podpisanie listy obecności.

lnformuję, że od tego momentu na sali obecnych jest 13 radnych, w związku z powyższym
proszę jeszcze raz o przegłosowanie protokołu nr Xll.

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr Xll z sesji Rady Gminy Bralin odbytej
w dniu 12 sierpnia 2015 roku?
przewodniczącv powtórnie liczv ąłosv,

13 qłosów, za, kto się wstrzym ał - Q. kto jest przeciw - 0, dziękuję stwierdzam, ze protokół nr
Xll został przyjęty.

Do protokołu nr Xlll z sesji Rady Gminy Bralin odbytej w dniu 13 sierpnia 2015 roku wpłynęły
uwagi:

Strona 3 z 17



Zgodnie z § 49 pkt 1 Statutu Gminy Bralin - odczytam treść tej uwagi - zglaszamy uwagi do
części projektu protokołu z Xlll sesji Rady Gminy Bralin.

W punkcie 4 protokołu, w części opisującej wydarzenia mające miejsce podczas przerwy w
obradach, napisano:,,...Następnie radni Roman Lemanik iKamil Lenort usunęli zurny oddane
dotychczas karty do głosowania, po czym ponownie zabezpieczono pustą urnę",
Za istotne uwazamy brak informacji, iż wymienieni członkowie komisji skrutacyjnej dokonali
tego w obecności radnej Zofii Garczarek członka komisji skrutacyjne j oraz większości radnych
obecnych na sesji. Podpisano Roman Lemanik Lenort Kamil.
Chciałbym w związku z powyższym, ze uwagi, poprawki rozstrzyga przewodniczący po
konsultacji z protokolantem spytać Panią Anię Piasecką, dlaczego jest ten zapis w protokole w
tejformie.
Anna Piasecka: Ponieważ zaobserwowałam te dwie osoby - członków Komisji Skrutacyjnej,
które usuwały karty do głosowania z urny. Zgodnie z tym, co zaobserwowałam, zapisałam.
Przewodniczący rady: Dziękuję, Ja stwierdzam jednoznacznie, że widziałem moment
otwierania urny/ wtrakcie otwierania urny na salibyła z pewnością Pani radna Zofia Garczarek,
jak również większość radnych, którzy brali udział w tej sesji.
Czy ktoŚ ma inne zdanie w tym temacie, jeślitak, to proszę o zabieranie głosu radnych, którzy
brali udział w tej sesji.
wóit poprosił o ałos poprzez podniesienie reki.

Przewodniczący rady: Pytam radnych.

WÓjt: Mam tylko jedną uwagę Pani Zofii Garczarek nie ma na sali, więc pewnie nie moze zabrac
głosu w tej sprawie.

Przewodniczący rady: Uwagi i poprawki są dołączane, jako.,., jezeli przyjmiemy tę uwagę, to
nie wpłynie na zmianę projektu, sama uchwała zostanie dołączona, jako dodatkowy dokument
do projektu. Tak. W związku z powyższym uwazam, ze na podstawie tego, co ja widziałem a
zgodnie ze statutem to przewodniczący decyduje - jeszcze zapytam Pana
wiceprzewodniczącego, który prowadził te obrady, czy Pan zgadza się z treścią tej poprawki

Wiceprzewodniczący Marek Markiewicz: Ta k.

Przewodniczący rady: W związku z powyższym uważam, poprawkę za zasadną w związku z
tym proszę o przegłosowanie projektu protokołu nr Xlll z sesji Rady Gminy Bralin w dniu ].3

sierpnia 20]_5 roku. Kto Z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem wymienionego przeze mnie
protokołu?

Radcq prawna podpowiedziała przewodniczacemu radv. abv pod ąłosowanie poddać protokół
wroz ze ząłoszona przez radnvch Romana Lemanika i kamila Lenorta uwaąa.

Przewodniczący rady: Przepraszam tu jest sugestia Pani mecenas - dziękuję - abyśmy
głosowali ten projekt razem z poprawką, uwagą, czyli w takim razie ponawiam pytanie, kto z
Pań i Panów radnych jest za przyjęciem protokołu nr Xlllłącznie z uwagami do tego protokołu
z sesji Rady Gminy Bralin odbytejw dniu 13 sierpnia 2015 roku? Proszę o podniesienie ręki.

Przewodniczacv obrad przelicza ąłosv.7 - za przyjęciem protokołu, kto jest przeciw - 0 głosów,
przeciw, kto się wstrzymał - 6 głosów wstrzymujących.

Stwierdzam, ze protokół wraz z uwagami został przyjęty,

Następnym punktem dzisiejszego porządku obrad jest punkt, 4 czyli sprawozdanie wójta z

działalności międzysesyjnej proszę Pana wójta Gminy Bralin o złozenie sprawozdania.

Pkt 4) Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
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Wójt: Panie przewodniczący, Szanowna Rado, spotkania i konsultacje:
6 maja w godzinach wieczornych razem z obecnym tutaj radnym Panem Tadeuszem lwanem

, i Panią sołtys z Goli odbyliśmy spotkanie z proboszczem parafii Turkowy w sprawie organizacji
dożynek gminnych.
7 maja Szanowni Państwo odbyłem spotkanie z dyrektorem PowiatowegoZarządu Dróg w
sprawie remontów, które mogę powiedzieć na terenie, w sprawie remontu dróg powiatowych
(.,.) przeprowadzanych na terenie Gminy Bralin, te remonty zostały już zakonczone, wykonany
został odcinek chodnika przy ulicy Namysłowskiej, remont drogi w Czerminie i remont drogi w
Nowej Wsi Książęcej, o godz. 12.00 miałem zaszczyt i przyjemność uczestniczyć w jubileuszu
Pani Marczyk i o godz. 14.00 spotkałem się z lokalnym przedsiębiorcą z Chojęcina z Panem
Kremerem równiez w obecności Pana sołtysa, który był obecny na tym spotkaniu.
L2 maja uczestniczyłem już w cyklicznej akcji czytanie dzieciom w Zespole Szkół w Nowej Wsi
Książęcej.
13 maja reprezentowałem samorząd tutaj gminny - oczywiście nie, jako uczestnik, ale jako
gość zaproszony - w konkursie ,,Dzieje Ziemi Kępińskiej", który odbył się w Zespole Szkół w
Mikorzynie.
14 maja uczestniczyłem w komisji Budzetu.
15 maja odbyła się komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego.
20 maja jak Państwo wiecie odbyła się sesja absolutoryjna.
25 maja w godzinach wieczornych odbyło się uroczyste spotkanie osób zaangażowanych w
tworzenie i działanie samorządu, z okazji 25 - lecia samorządu terytorialnego,
W dniach między 26 a 28 maia uczestniczyłem w wyjeździe studyjnym zorganizowanym
przez LGD Wrota Wielkopolski.
29 maja miałem ten zaszczyt uczestniczyć w jubileuszu działania samorządu terytorialnego
organizowanego przez Powiat Kępiński.
30 maja Szanowni Państwo reprezentowałem naszą Gminę na uroczystości obchodów Dnia
Strażaka tzw. Floriankach organizowanych w Siemianicach przez struktury powiatowe OSP.
2 czerwca odbyłem spotkanie z prezesem Zakładu Zagospodarowania Odpadów w Olszowej,
6 czerwca natomiast miałem zaszczyt wręczać nagrody w zawodach wędkarskich
zorganizowanych z okazji Dni Gminy Bralin.
7 czerwca odbyły się zawody sportowo - pożarnicze OSP z terenu Gminy Bralin i Dni Gminy
Bralin na terenie boiska sportowego,
10 czerwca Szanowni Państwo reprezentowałem Gminę Bralin w LGD Wrota Wielkopolski i w
godz. popołudniowych odbyło się zebranie z sołtysami z terenu naszej Gminy,
11czerwca reprezentowałem naszą Gminę na walnym zebraniu banku Spółdzielczego, jeszcze

dwa zdania na sam koniec o banku Spółdzielczym, o godz. 18.00 tego 1]- czerwca spotkałem
się z rodzicami uczniów, naszych dzieci sześcioletnich, które w tym roku poszły do szkoły w
sprawie organizacji roku szkolnego.
13 czerwca Szanowni Państwo, sobota wręczałem, miałem ten zaszczyt reprezentowaĆ Gminę
Bralin na zawodach wędkarskich organizowanych na zbiorniku Brodzisko dla mieszkańców
naszej Gminy, w godz. wieczornych spotkałem się z mieszkańcami Taboru Małego.
14 czerwca uczestniczyłem w festynie w Przedszkolu ,,Kwiaty Polskie" w Bralinie.
15 czerwca spotkałem się ze Starostą Kępińskim rozmowa dotyczyła spraw biezących między
innymi wydawanej decyzji dotyczącej żwirowni w Czerminie
16 czerwca Szanowni Państwo, jedno z kilku spotkań z proboszczem z parafii Św. Anny w
Bralinie, jak Państwo wiecie dzisiaj jest przygotowana uchwała na ten również temat.
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Tematem spotkania była procedura zamiany nieruchomości gruntowych będących własnością
Parafii i Gminy.
18 czerwca odbyło się walne zebranie udziałowców ZZO w Olszowej, którego jesteśmy
udziałowcami.
22 czerwca Szanowni Państwo odbyło się uroczyste spotkanie członków WOK i SS w Poznaniu
z okazji 25 - lecie Samorządu Terytorialnego.
23 czerwca rozstrzygnęliśmy Szanowni Państwo przetarg iodbyło się podpisanie umowy z

firma świadczącą usługi na wywóz odpadów z terenu Gminy Bralin jest to jak Państwo wiecie
w dalszym ciągu firma Pana Wencla. Równiez w godzinach popołudniowych odbyło się
podpisanie umów stypendialnych dla uzdolnionej młodziezy z terenu Gminy Bralin.
26 czerwca 2015 roku uczestniczyłem w zakończeniach roku szkolnego w Szkole Podstawowej
w Bralinie, w Gimnazjum a godz, 13.00 w jubileuszu Pana Kujawy
29 czerwca jak Państwo wiecie odbyła się sesja nadzwyczajna.
30 czerwca spotkałem się z przedstawicielami stowarzyszenia ARTwarium i w godzinach
popołudniowych odbyło się spotkanie z okazji jubileuszu samorządu terytorialnego z tymi
osobami, które nie mogły uczestniczyć w tej głównej, głównych obchodach z rożnych
przYczYn.

1 lipca Szanowni Państwo odbyło się tutaj na tej sali spotkanie z przedstawicielami
Państwowej lnspekcji Pracy w sprawie realizacji projektu, Państwo sołtysi równiez spotkali się
już w trakcie działań z przedstawicielami KRUS-u i PlP rzecz dotyczy bezpieczeństwa pracy w
gospodarstwach rolniczych, niestety z przedstawionych nam statystyk gdzieś jesteśmy w
czołówce tych zdarzeń na terenie powiatu, stąd tez wzmożone działania tych służb i Szanowni
Państwo moze takie wydawać się błahe, ale równiez ]_ czerwca w godzinach południowych
uczestniczyłem w spotkaniu organizowanym przez starostwo powiatowe a dotyczyło to
zarządzania kryzysowego związane z afrykańskim pomorem świń, moze nam się wydaje ten
temat bardzo jakiś daleki, który może nas nie dotknąć - oby, ale procedury itechniki i

współdziałanie służb muszą być przećwiczone takze, jako osoba odpowiedzialna za
zarządzanie kryzysowe równiez uczestniczyłem w takim spotkaniu.
W dniach od 6 do 20 lipca przebywałem na urlopie wypoczynkowym.
24lipca uczestniczyłem w obchodach święta policji gdzie reprezentowałem samorząd gminny.
27 lipca odbyło się tutaj w urzędzie spotkanie z Panią wójt Gminy Perzów rzecz dotyczyła
naszej współpracy w róznych aspektach, równiez spraw bieżących.
29 lipca Szanowni Państwo odbyło się spotkanie z właścicielami spółki Medica, rzecz dotyczy
Państwo, którzy byliście na komisji budzetowej wiecie, rzecz dotyczy planowanych inwestycji
w obiekcie, który po części jest własnością Gminy a jednocześnie jest wpisany do rejestru
zabytków, elewacji i niezbędnych remontów.
30 lipca odbyło się podpisanie aktu notarialnego w sprawie zbycia budynku po szkole w
Chojęcinie i spotkanie z zastępcą komendanta powiatowego policji,
8 sierpnia Szanowni Państwo odbyło się spotkanie na terenie KPP w sprawie utrzymania ładu
i porządku w Chojęcinie-Parcelach.
11 sierpnia uczestniczyłem w posiedzeniu, - co prawda krótko, ale - komisji rewizyjnej.
12 sierpnia odbyło się spotkanie tutaj na tej sali z sołtysami to jest to spotkanie, o którym juz
wczeŚniej sygnaIizowałem również z przedstawicielami KRUS-u i PlP, o godz. 14,00 odbyła się
sesja nadzwyczajna w sprawie przyjęcia uchwały o przekazaniu czy zdjęciu tutaj kategorii drogi
gminnej z byłej ,,krajówki" , chcę Państwa poinformować, że ta uchwała ukazała się w dzienniku
urzędowym wojewody i po 14 dniach, czyli od 2 września jesteśmy, jakby już zdjęto tę
kategorię drogi gminnej, 2 września przypominam, jednocześnie wpłynęło do nas pismo od
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wicemarszałka województwa Pana Jankowiaka, w którym wskazuje w imieniu Wojewódzkiego
Zarządu Dróg wskazuje nam, jakie warunki musimy spełnić, aby skutecznie tę drogę przekazać.
13 sierpnia 2015 roku odbyło się podpisanie umowy z KPDM Kępno na remont drogi w
Czerminie myślę, że w miesiącu, już w miesiącu wrześniu ten remont się rozpocznie, umowa
została podpisana i odbyła się oczywiście w godzinach popołudniowych sesja.
18 sierpnia w Goli odbyło się spotkanie komitetu organizacyjnego dozynek w Goli,
2ż sierpniq w sobotę rozpoczęła się wizyta przedstawicieli partnerskiej Gminy Svinica,
l szanowni państwo 23 sierpnia sobota (niedziela) odbyły się dożynki gminne tym wszystkim,
którzy czuli obowiązek i chęć uczestniczenia w nich, bardzo serdecznie dziękuję. Jest to zawsze
jedno z głównych wydarzeń w naszej Gminie.
Od24 do 27 sierpnia odbywała się dalsza część wizyty partnerskiej, naszych tutajgościz Gminy
Svinica w ramach tej wizyty jak Państwo wiecie zwiedzaliśmy w Kępnie ZZO, rownież tutaj
spółkę Wodociągi Kępińskie z nastawieniem i szczególnie naciskiem na oczyszczalnię ścieków.
RÓwniez odbyła się wyjazdowa wycieczka - może duze słowo, ale zwiedzanie Ośrodka Kultury
Leśnej w Gołuchowie.
Szanowni Państwo 29 sierpnia w Kępnie, Powiat Kępiński organizowałfestyn Pozegnanie lata,
na którym miałem równiez zaszczyt reprezentować nasz samorząd.
31 sierpnia odbyło się spotkanie tutaj z przedstawicielem konserwatora zabytków z Panią
Beatą Matusiak. Szanowni Państwo Gmina Bralin jest właścicielem obiektu po byłym kościele
ewangelickim, jest to równiez zabytek z rejestru zabytków, wszelkie prace wykonywane na
tym obiekcie muszą być konsultowane itak naprawdę zatwierdzone, nie tylko opiniowane, ale
przede wszystkim zatwierdzone prlez konserwatora zabytków. Jest również tak, ze budynek
po ,,pastorÓwce" równiez jest w rejestrze zabytków stąd też szeroka rozmowa na temat dwóch
tych obiektów i powiem równiez, ze tutaj na komisji Budżetu odbyła się również dyskusja i

myŚlę, że jesteśmy zgodni, że w przyszłym roku muszą się odbyć remonty tych dwóch
budynków, obiektów, aby sprostać wymaganiom konserwatora zabytków.
1 września 2015 roku rozpoczął się uroczyście rok szkolny i miałem ten zaszczyt
reprezentować samorząd gminny na rozpoczęciu roku szkolnego w gimnazjum, w szkole
podstawowej w Bralinie oraz w Zespole Szkół w Nowej Wsi Książęcej.
l Szanowni Państwo 4 września 2015 roku odbyło się podpisanie umowy ze SBL na obsługę
budzetu naszej Gminy na następne 3 lata i powiem tak trudno powiedzieć zebyśmy byli tutaj
z Panią skarbnik, jako przedstawiciele gminy zadowoleni z tej umowy, poniewaz ona nie
spełnia naszych oczekiwań, ale mimo dwukrotnego rozpisania zapytania ofertowego, bo
koszty obsługi nie determinują wejścia w procedurę przetargową, ale takie zapytanie
skierowaliśmy do szeregu banków no musieliśmy tak naprawdę podpisać tę umowę z bankiem
Spółdzielczym, choć tak jak mówię w tej kwestii dotyczącej wpływu odsetek od naszego
depozytu tutaj no niestety nie wykonamy budżetu, ponieważ bank Spółdzielczy nie przewiduje
takiej możliwości, aby oprocentować nasze konto, ale myślę, ze sobie poradzimy w kwestii
wolnych środków ewentualnie przenoszenia na jakieś oprocentowane tutaj {...) Wtracenia -

Sekretarz: lokatv, Skarbnik: lokatv krótkoterminowe tak na lokaty krótkoterminowe, bank
przyją| taką zasadę, że po prostu gminom, te które podpisują jakby od nowa, czy konczą im się
umowy i wchodzą w nowe umowy jakby nie przedstawia propozycji oprocentowania. Do tej
pory było to 0,6%o, tak na tym naszym koncie biezącym (Skarbnik: 0,8), ale 0,8 tak w kazdym
bąd.ź razie, nie jest to umowa naszych marzen, ale Szanowni Państwo zawsze stoimy §rzed
wyborem mniejszego zła, tak?
Bank, który obsługuje nasz budzet obsługuje również GOPS iz tego też tytułu mieszkańcy,
którzy korzystają z tej pomocy nie wszyscy mają konta i nie wszyscy chcą zeby te pieniądze
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były przelewane na konto, co byłoby dla nas znacznym ułatwieniem jakby nową perspektywą.

Chcą mieć wypłacane w okienku kasowym do ręki no i stąd tez no tutaj pozycja monopolisty
banku Spółdzielczego, poniewaz to jest jedyny bank, który posiada okienko kasowe na terenie
naszej Gminy stąd tez takie są niestety, później i może warunki banku, który wie doskonale, że

chcemy wyjść naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców, ale myślę, ze w pewnym momencie
będziemy musieli przedyskutować tę sprawę iewentualnie poprosić wszystkich tych, którzy
korzystają z tej obsługi żeby założyli konta i pieniądze im po prostu przelewać na konto. l4
września w godzinach popołudniowych odbyło się spotkanie z prezesem zakładu
zagospodarowania Olszowa, szykowane jest nadzwyczajne walne zebranie, jak już będzie po

tym zebraniu to powiem Państwu, w jakiej materii i co się wydarzyło takiego, że takie walne
musiało być nadzwyczajne zwołane.
7 września Szanowni Państwo odbywało się równiez szkolenie organizowane przez ARiMR w
Kępnie dla rolników z terenu naszej Gminy, no w części tej początkowej uczestniczyłem, o
godz. 13.00 spotkałem się ze Starostą Kępińskim w sprawie omówienia spraw bieżących i o
godz,1,4.30 odbyła się komisja budzetu,
To tyle, jeśli chodzi o spotkania a jeśli chodzi o teraz sprawozdanie z działalnościtutaj urzędu
to Szanowni Państwo: wymeldowania z pobytu stałego to było - 7 czynności, zameldowanie
na pobyt stały - 38, przemeldowanie w obrębie gminy - 21, zameldowanie na pobyt czasowy

-29, decyzje o wymeldowaniu z pobytu stałego - 1-, wpis do centralnej ewidencji i informacji
o działalności gospoda rcze1 - 7 O,

Ja Państwu przytaczam te wielkości może one nie są emocjonujące, ale trudno by było zdać
relację z działalności całego urzędu, z ilości wydawanych decyzji o warunkach zabudowy czy
innych procedur administracyjnych, więc skupiam się na tym, co było zawsze do tej pory, czyli
wydział Organizacyjny iSpraw Obywatelskich. lteraz, jeśli idzie o realizację uchwał: Uchwała
Nr Vlll/35/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 2015 r, w sprawie zmiany Uchwały Nr
L/268/2O1,4 Rady Gminy Bralin z dnia 11 sierpnia 2014 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki na

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii
Eu ropejskie j.

Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu,
Uchwała Nr V!ll/36/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 201-5 r. zmieniająca uchwałę w
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 201,5-2022.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała NrVllll3712015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 2015 r. w sprawie: zmiany uchwały
budżetowej na 2015 rok.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała Nr VllI/38/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 2015r, w sprawie wyboru metody
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki
takiej opłaty
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego pod
pozyclą3367.
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Uchwała Nr Vlll/39/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 2015r. w sprawie wzoru deklaracji
o wysokoŚci opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela

, nieruchomości
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego pod
pozycją 3366.
Uchwała Nr Vl!l/a0/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 201_5 r, w sprawie zatwierdzenia
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków, obowiązującej
na terenie Gminy Bralin, za wodę pobraną z gminnych urządzen zbiorowego zaopatrzenia w
wodę i za wprowadzanie ścieków.
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznan iu.
Uchwała Nr Vll!/al/ 2015 Rady Gminy Bralin z dnia 6 maja 2015 r. w sprawie korzystania z
Domów Ludowych na terenie Gminy Bralin.
Uchwatę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego pod
pozycją 3368.
Uchwała Nr lxl42/2O15 Rady Gminy Bralin z dnia 20 maja 2015 r. w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bralin za
201,4 rok.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała Nr /Xla3l2015 Rady Gminy Bralin z dnia 20 maja 2015 r. w sprawie udzielenia
Wójtowi Gminy Bralin absolutoriu m za 20t4 rok.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu orazdo Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wqjewódzkiego w Poznaniu.
Podczas X sesji rada nie podjęła żadnej uchwały. W porządku obrad proponowany był projekt
uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Pawła Narękiewicza.
Uchwała Nr Xl|44|2015 Rady Gminy Bralin z dnia 29 czerwca 20L5 r, w sprawie: zmiany
uchwały budżetowej na 2015 rok.
Uchwałę przesłano do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu oraz do Wydziału Kontroli,
Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała Nrru/a5|2015 Rady Gminy Bralin z dnia 29 czerwca 2015 r. w sprawie: uchwalenia
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego
teren dz. ew. nr 52/3 i 52/4 położonych we wsi Gola,
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego pod
pozycją4392,
Uchwała Nr nla6l2015 Rady Gminy Bralin z dnia 29 czerwca 201,5 r. w sprawie wyrażenia
zgody na sprzedaz nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bralin,
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego UrŻędu

Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała NrXll|47/2015 Rady Gminy Bralin z dnia 1-2 sierpnia 20t5r. w sprawie pozbawienia
drogi kategorii drogi gminnej.
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Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwała została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego
pod pozycją 4950.
Uchwała Nr Xlll/48/2015 Rady Gminy Bralin z dnia ]-3 sierpnia 2015 r. w sprawie wyboru
przewodniczącego Rady Gminy Bralin
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu.
Dziękuję.

Przewodniczący rady: Dziękuję Panie wójcie za złożenie sprawozdania, czy ktokolwiek z

obecnych ma jakiekolwiek zapytania bądź uwagi do złozonego sprawozdania?
przewodniczącv odczekał chwilę na ewentualne pvtania ze stronv radnvch.

Wzwiązku z brakiem zapytań, przechodzimydo kolejnego punktu porządku obrad. Do punktu
piątego.

Pkt 5) Sprawozdania z prac komisji Rady.
Przewodniczący rady: Proszę o złozenie sprawozdania z prac komisji Przestrzegania Prawa i

Porządku Publicznego przewodniczącego Błażeja Sutowicza.
Błażej Sutowicz: No, więc tak komisja spotkała się dzisiaj poruszyliśmy takie tematy jak

zaopiniowanie pisma w sprawie wybudowania muldy kamiennej na drodze wewnętrznej w
miejscowości Chojęcin-Szum, zaopiniowanie pisma dotyczącego kupna gruntu od Gminy
Bralin znajdującego się przy ulicy Krętej do tego punktu będziemy musieli wrócić tak jak to już

było na komisji ustalone, omówienie praczwiązanych z utrzymaniem czystości iporządku na

terenie Gminy Bralin, między innymi był tutaj poruszany temat porządku na stadionie,
dyskusja nad przywróceniem nocnego oświetlenia w Gminie Bralin ijeszcze komisja zapoznała
się z projektem gotowym juz na ulicy Ogrodowej w sprawie wybudowania muld zwalniających,
To wszystko.
Przewodniczący rady: Dziękuję. Proszę o złożónie sprawozdania z prac komisji Rozwoju
Gospodarczego i Budżetu, Pan radny Paweł Narękiewicz.
Paweł Narękiewicz: Panie przewodniczący, Wysoka Rado komisja budżetu od ostatniej sesji
obradowała raz punktami było omówienie sprawozdania budżetu zal polrocze Pani skarbnik
szeroko omówiła to zagadnienie i następne było omówienie pisma rady sołeckiej Nowa Wieś
Ksiązęca dotyczyło to oświetlenia, które teraz jest wyłączane w nocy, następnym punktem
było omówienie, pisma sołectwa Chojęcin-Parcele dotyczącego wybudowania progu
zwalniającego, następnym punktem było omówienie pisma Związku Rolników lndywidualnych

,,Solidarność" w sprawie wysokości opłat za śmieci, To wszystko, dziękuję.
Przewodniczący rady: Dziękuję. Proszę o złozenie sprawozdania z prac komisji Oświaty,
Kultury, Zdrowia, Sportu, radny Jacek Kuropka.
Jacek Kuropka: W okresie wakacyjnym komisja nie spotkała się, takie spotkanie planowane
jest na przyszły tydzień ijedno z kolejnych około ].5 października, terminy juz wstępnie zostały
ustalone, z Panem kierownikiem referatu oświaty, chcemy też się w przyszłym tygodniu
spotkać w jednej lub dwóch placówkach oświatowych z terenu naszej Gminy. Dziękuję,
Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo, Proszę o złozenie sprawozdania z prac komisji
Rolnictwa Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska, radny PiotrTwardowski,
PiotrTwardowski: Więc takie spotkanie komisji odbyło się raz, konkretnie w dniu 26 czerwca
20]-5 roku o godzinie 14.30 odbyło się posiedzenie komisji Rolnictwa Gospodarki Wodnej i

Ochrony Środowiska i punkty obrad przedstawiały się następująco: omówiono
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zaawansowanie prac organizacyjnych dożynek gminnych 2015, następnie omówiono kwestię
ustanowienia pomnika przyrody, czyli dębu w Chojęcinie. Kolejny punkt przewodniczący
Gminnej Spółki Wodnej w Bralinie omówił bieżące zagadnienia dotyczące melioracji użytków
rolnych. Omówiono także aktualne gospodarowanie gruntami komunalnymi w Gminie a takze
przedstawiono sprawę rekultywacji składowiska, analizowano stan zalesienia Gminy i

możliwoŚci zalesiania, jakie daje ARiMR i na tym zakończono ponad godzinne obrady komisji.
Kolejne takie posiedzenie planowane jest w przyszłym tygodniu.
Przewodniczący rady: Dziękuję. Proszę o złozenie sprawozdania z prac doraźnej komisji
statutowej, Pan radny Michał Woźniak.
Michał Woźniak: W okresie wakacyjnym od 1 lipca do 31 sierpnia komisja zebrata się
trzykrotnie w posiedzeniach oprócz radnych uczestniczyli także Pani mecenas, Pani Anna
Piasecka, na ostatnim posiedzeniu w dniu 17 sierpnia oprocz wyzej wymienionych osób w
obradach uczestniczył równiez Pan wójt. W trakcie prac nad statutem doszło między innymi
do wprowadzenia dwóch nowych, istotnych punktów dotyczących procedury głosowania, to
jest głosowania imiennego oraz punkt dotyczący reasumpcji głosowania. W sumie w trakcie
trzech ostatnich posiedzeń komisja przeanalizowała paragrafy od 55 do 99. Dziękuję.
Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo ina koniec proszę o złozenie sprawozdania z prac
Rewizyj nej. Proszę, Piotr Twa rdowski rozu m iem.
Piotr Twardowski: Mam upoważnienie od nieobecnego akurat Pana przewodniczącego
radnego Romana Lemanika, W dniu 11 sierpnia 2015 roku obradowała komisja rewizyjna,
przeprowadziła ona kontrolę zadłużenia Gminy Bralin. Komisja Rewizyjna stwierdziła, że
zadłuŻenie spłacane jest terminowo i z tego tytułu Gmina Bralin nie ponosi zadnych odsetek i

to tyle.
Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo za z|ożone sprawozdania, czy ktokolwiek z obecnych
ma jakieś zapytania bądź uwagi do złozonych sprawozdań?
przewodniczacv odczekał chwile na ewentualne pvtania.

W związku z brakiem zapytań przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszego porządku obrad.

Pkt 6) Podjęcie uchwały w sprawie: przeznaczenia środków finansowych z tytułu umorzenia
części pożyczki zaciągniętej w 2009 roku w Wojewódzkim Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na realizację przedsięwzięcia pn."
Budowa kanalizacji sanitarnej d!a Nowej Wsi Książęcej".

Przewodniczący rady: Proszę bardzo o uzasadnienie do tego projektu uchwały, Pani skarbnik,
tak proszę bardzo.
Skarbnik: Materiały, jakie otrzymaliście Państwo tydzień temu, projekt tej uchwały nr 49, po
konsultacji z Panią mecenas została zmieniona podstawa prawna i tam w tym pierwszym
projekcie, jaki Państwo otrzymaliście było: na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. c dotyczy może
tu zacytuję ,,Do wyłącznej właściwości rady gminy nalezy podejmowanie uchwał w sprawach
majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zaciągania
długoterminowych pozyczek i kredytów", zostało to zmienione na: art. 18 ust 2 pkt J,5

,,Do wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych
ustawami do kompetencji rady gminy" w związku z art. 4LOc ust. ]. ustawy z dnia 27 ... 200L
roku Prawo Ochrony Środowiska dotyczy to środków wojewódzkich funduszy, mogą one.być
przęznaczane na dofinansowanie zadan z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej
realizowanych przez jednostki budżetowe.
A sama uchwała dotyczy przeznaczenia środków finansowych tak jak tutaj Pan
p rzewod n i czący przeczytał tytuł.
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WFOS i G w Poznaniu umorzył nam kwotę 11"7.000,00 zl pożyczki zaciągniętej budowa
kanalizacji sanitarnej dla Nowej Wsi Książęcej.
Pożyczka była zaciągnięta w 2009 roku ostatnia rata, jaka była do spłaty 1-17.000,00 zl zostala
umorzona i wojewódzki fundusz wymaga stosownej uchwały podjętej przez radę gminy i

przeznaczenia to na cele proekologiczne i dlatego środki przeznacza się na budowę kanalizacji
sanitarnej wraz z wymianą wodociągu w Mnichowicach i budowę sieci kanalizacji sanitarnej w
obrębie Chojęcin,
l taką uchwałę musimy przesłać do wojewódzkiego funduszu i na postawie tego mozemy sobie
to w naszych tez księgach rachunkowych wyksięgować, jako, ze mamy już tę pożyczkę
spłaconą.
Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo, czy są jakieś zapytania do uzasadnienia, cheć zobrania
ałosu zasvąnolizował radnv Piotr Twardowski poprzez podniesienie reki, proszę Pan radny Piotr
Twardowski
Piotr Twardowski: Ja mam takie krótkie pytanie odnośnie właśnie tej uchwały, czy wiadomo,
na jakie konkretne zadania dotyczące tej kanalizacji, na jaki zakres prac będą przeznaczone
takie środki, czy to już wiadomo?
Do udzielenia odpowiedzi ząłosił sie kierownik referatu Rozwoiu Gospodarczeąo i lnwestvcii
Artur Wóicik,
Artur WÓjcik: Artur Wójcik, więc powiem tak to umorzenie, które jest nie jest obligatoryjnym
umorzeniem, pożyczka zaciągnięta wcale nie musiała być umarzana, także należało spełnić
odpowiednie warunki, w terminie zrobić, rozliczyć tę inwestycję w instytucji bardzo
sformalizowanej spłacić raty i skutecznie z|ożyc wniosek o płatność, wszystko nam się udało
stąd jest to umorzenie instytucja to finansująca wymaga/ aby te umorzone środki przeznaczyć
na zadania z dziedziny ochrony środowiska tutaj dowiadując się, bo akurat w tym roku nie
zdążymy wydaĆ takich pieniędzy w kierunku ochrony środowiska. Przewidywane wydatki
tegoroczne jeszcze na ochronę środowiska to są związane z przygotowaniem dokumentacji
kanalizacja sanitarna w Chojęcinie-Parcelach i kanalizacja sanitarna w Mnichowicach. Suma
jednak tych wydatków nie przekroczy kwoty 117.000,00 zł, dlatego tutaj nie pokazujemy na
to, na to, ale to będą takie pierwsze wydatki, jezeli ich nie wydamy, nie ma przeszkód żeby w
nadwyzkę budzetową przyszłoroczną wykazać te środki i one dalejw tych dwóch inwestycjach
będą wydawane, To zależy od tego, kiedy pozyskamy dofinansowanie zewnętrzne na te
inwestycje, które właśnie przygotowujemy w taki sposób zeby mozna było pozyskać środki
u n ijne z rożnych źrodeł i jeżeli w pierwszej kolejności u dałoby się pożyczy ć, otrzymać pien iądze
unijne na Chojęcin to wtedy jakby te pieniądze byłyby skierowane, ten strumień finansowy na
Chojęcin, jeżeli Mnichowice to Mnichowice, Tutaj jeszcze powiem, bo jeszcze dopytywałem
na szczęŚcie nie musimy zakreślać terminu wydatkowania tych pieniędzy, dlatego ta uchwała
ma raczej taki intencjonalny charakter, ze tak potwierdzamy, wydajemy to na ochronę
Środowiska w tym wypadku na kanalizację sanitarną. Jest to wymóg bezwzględny żeby
ostatecznie zakonczyĆ sprawę pożyczki i jej umorzenia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnejw Poznaniu. Dziękuję.
Piotr Twardowski: Dziękuję bardzo.
Przewodniczący rady: Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrac głos? Jakieś zadać pytanie
bądź zgłosić uwagę do uzasadnienia. Po odczekaniu momentu na ewentuolne ąłosv w sprawie.
Nie.widzę, w związku z powyższym przystępuję do odczytania projektu uchwały.
Treść uchwałv stonowi xwłq*e{z§§* nr § do ninieiszeąo protokołu.
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Przewodniczący rady: Czy są jakieś uwagi do projektu uchwały? Przewodniczacv nie
odnotował qłosów w sprawie możliwvch uwaq, Nie widzę w związku z tym przechodzę do
głosowania.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem odczytanej uchwały? Proszę o podniesienie ręki.
N a ste p u i e p rzel i cze n i e qłosow.
13 - za, kto jest przeciw - 0 głosów przeciw, kto się wstrzymał - 0 głosów wstrzymujących.
W związku z powyzszym stwierdzam przyjęcie przez Wysoką Radę uchwały Nr XN/a9/2015 w
odczytanej przeze mnie sprawie,

Uchwała Nr XlV ^ ą15 została przvieta iednoqłośnie.

Przewodniczący rady: Kolejnym punktem dzisiejszych obrad jest punkt siódmy.

Pkt 7) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok.
Przewodniczący rady: Bardzo proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.
Skarbnik: Uchwała w sprawie zmiany uchwały budzetowej też w tych materiałach, które
Państwo otrzymaliście wcześniej są dwie małe poprawki, Najpierw powiem o tych
poprawkach, że otrzymaliśmy pismo Wojewody Wielkopolskiego gdzie o kwotę 5.400,00 zł
właŚnie zostały zwiększone do projektu poprzedniej uchwały wydatki i dochody na dozywianie
w GOPS itutajjeszcze jak Państwo macie te materiały z uzasadnienia to w punkcie 9 jest taki
dział707 005 4 260 dotyczy to zakupu energii elektrycznej budynków komunalnych itam jest
zmniejszony o kwotę 20.000,00 zł a przeznaczone to jest też na zakup energii elektrycznej, ale
dotyczy to zakupu energii elektrycznej domów ludowych. Jak Państwo wiecie od 1 lipca
wynajmujemy DL, wystawiamy faktury vat i z tego tytułu możemy sobie odliczyć vat z tytułu
zakupu energii elektrycznej. Po prostu jak robiłam projekt tej uchwały zapomniałam o tym a
jest to niezbędne, bo teraz te faktury, które przychodzą we wrześniu dotyczą juz okresu lipiec

- sierpień, bo co dwa miesiące dostajemy, także zebyśmy mogli odliczać sobie ten vat to po
prostu zmieniłam tutaj tę klasyfikację, a w ten kląsyfikacji DL mieliśmy tylko zakup materiałów
i podatku od nieruchomościa nie mieliśmy paragrafu dotyczącego zakupu energiielektrycznej,
To są tylko te zmiany, które wprowadziłam w tym tygodniu pomiędzy projektem jednym a

dzisiejszą uchwałą. Natomiast sama uchwała budzetowa zwiększa dochody o kwotę 85.430,00
zł natomiast wydatki zwiększa o kwotę 2t3.774,00 zł. Różnica ta zwiększenia wynika ztego,że
po stronie wydatków wprowadzamy jeszcze do planu tę kwotę 117.000,00 zł z tytutu
umorzenia pożyczki i wprowadzamy jeszcze takie środki, które otrzymaliśmy na zwiększenie
subwencji oświatowej, gdzie po stronie dochodów zostały wprowadzone zarządzeniem wójta.
Niestety po stronie wydatków zarządzeniem wójta nie mozemy tego wprowadzić, stąd te
dochody tutaj są mniejsze a wydatki są większe i dostaliśmy zwiększenie subwencji oświatowej
na wyposazenie szkół w sprzęt szkolny i pomoce dydaktyczne to jest kwota Ą.344,00 z| i

7.000,00 zł na wyposażenie stołówek, wyposazenie stołówki w gimnazjum, z tego wynika ta
rożnica.
Ponadto pismem Wojewody Wielkopolskiego zwiększamy plan dochodów o kwotę 12.000,00
zl z przeznaczeniem na zatrudnienie przez gminę asystenta rodziny.
Pismem Wojewody Wielkopolskiego zwiększenie planu dochodów o kwotę 2.733,00 z| z
przeznaczen iem na dofina nsowa n ie wypłat zasiłków stałych.
Pismem Wojewody Wielkopolskiego zwiększenie planu dochodów o kwotę 4,I27,00 zł z
przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych dla

uczniów.
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Pismem ministerstwa finansów zwiększono kolejny raz subwencję oświatową o kwotę
5.000,00 z| z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu wyposażenia dla gabinetów
profila ktyki zd rowotnej.
Tutajte dwa punkty, o których mówiłam.
Zarządzeniem zostały zwiększone dochody, wydatki na (..,) obecną uchwałą,
Zwiększenie wydatków o kwotę pozyczki kwota 11_7.000,00 zł przeznaczona na dwa zadania
inwestycyjne budowa sieci kanalizacji sanitarnej w obrębie Chojęcin ibudowa kanalizacji
sanitarnej wraz z wyminą sieci wodociągowej w Mnichowicach,
Ponadto zwiększono dochody o kwotę 56.170,00 zł,4.000,00 zł z tytułu darowizny, 2,000,00
zł odszkodowanie Towarzystwa Ubezpieczeniowego z tytułu szkody na mieniu gminnym,
3.000,00 zł dochody z tytułu zwrotu za energie i rozmowy telefoniczne jednostek, 3.200,00 zł
dochody z tytułu zwrotów kosztów sadowych przekazanych przez komornika, 1.150,00 zł
dochody uzyskane ze sprzedazy zużytego samochodu pożarniczego marki Zuk w Chojęcinie,
40.000,00 zł dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, B20,00 zl
dochody tytułu wynajmu pomieszczeń kina i świetlicy, 2.000,00 zł dochody z tytułu wynajmu
domów ludowych.
Tę kwotę 56.].70,00 zll przeznacza się na wydatki związane z systemem gospodarowania
odpadami komunalnymi. Kwotę 40.000,00 zł i po stronie dochodów i po stronie wydatków
kwota na gospodarowanie odpadami komunalnymi i musi być taka sama. Kwotę 1,6.170,00 zł
przeznacza się na pokrycie wydatków ponoszonych przez gminę za dzieci uczęszczające do
przedszkoli na terenie naszych sąsiednich gmin.
Muszę powiedzieĆ, ze w zasadzie te wydatki ciągle rosną duzo dzieci chodzi gdzieś tam do
przedszkoli w sąsiednich gminach, kiedyś dostawaliśmy od Boromeuszek, teraz juz dostajemy
nawet z publicznych przedszkoli noty obciązeniowe za te dzieci, które tam uczęszczają.
Natomiast zmiany dokonane w planie wydatków pomiędzy paragrafami, na paragrafie gdzie
płacimy opłaty ekologiczne, płacimy je raz w roku zostaje plan w kwocie 1]-.900,00 zł, bo ta
opłata już została uiszczona na cały rok ito też przenosimy na ten paragraf za te za dzieci
uczęszczające do przedszkoli, tutaj jak mówiłam te 20.000,0O zł przeznacza się na zakup energii
elektrycznej z energii na energie, ale na DL.

W planie wydatków dotyczących planów zagospodarowania przestrzennego wyodrębniamy
paragraf inwestycyjny i chcemy zakupić moduł e Gmina jest to przygotowanie metadanych dla
planów zagospodarowania przestrzennego orat studium wraz z publikacją planów
zagospodarowania przestrzennego a z tego względu, ze jest to wydatek powyzej 3.500,00 zł
musi się znaleźć w wydatkach majątkowych.
W dziale dotyczącym OSP zmieniamy im w ramach dzia|u, dodajemy na wydatki inwestycyjne
w ramach dotacji kwotę 1,2,9Ą0,00 zł. Zdejmujemy troszkę z zakupów, troszkę mieli
oszczędnoŚci na wydatkach dotyczących dotacji z wydatków biezących i przeznaczamy tę
kwotę 12,940,0O zł na dof inansowanie jednostki OSP na zakup zestawu narzędzi
hydraulicznych, koszt całego zestawu kosztuje 52.920,00 zł z tego 39.980,00 zł to wkład własny
jednostki OSP a L2.940,0Ozł to są środki budżetu Gminy,
W dziale związanym z profilaktyką i przeciwdziałaniem alkoholizmowi z wydatków na zakupy
przenosimy na zakup usług kwotę 4.000,00 zł.

W dziale kultury fizycznej i sportu likwidujemy paragraf 470, była kwota 15.000,00 zł
planowana na zatrudnienie (Wtrqcenie wóita: gminnego organizatora sportu) gminnego
organizatora sportu. Gminny organizator sportu nie został zatrudniony stąd środki
przenoszone są na oświetlenie uliczno-drogowe.
Z zadania inwestycyjnego dotyczącego przygotowania projektów do zadan inwestycyjnych
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zdejmujemy kwotę 10.000,00 z| przeznaczamy na dotację dla Powiatu Kępińskiego na
modernizację drogi powiatowej Czermin, my tam mamy takie zadanie inwestycyjne i powiat
kępiński już otrzymał dotację w kwocie 50.000,00 z|, tam były wskazane w tej dotacji trzy
zadania - Czermin, chodnik na ulicy Namysłowskiej i Nowa Wieś modernizacja drogi. Do tego
zadania dodajemy kwotę 10,000,00 zł (Wtrqcenie wóita: ale najprawdopodobniej nie będzie
to wykorzystane).
Pani kierownik Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie dokonuje
korekty planu poprzez zmniejszenie, przeniesienia między paragrafami i dotyczy to zadań
zleconych w § B52, w dziale B52t2 dokonuje aktualizacji ZFŚS, bo do końca września musi być
taka aktualizacja dokonana (Wtrqcenie wójta: (...) asystenta rodziny).
Drobne - pomiędzy paragrafami, przenosi z zakupów na szkolenia kwotę 100,00 zl, To
wszystko dziękuję.
Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo, czy są jeszcze jakieś zapytania do uzasadnienia. Po
chwili.
Nie widzę w związku z powyższym odczytam projekt uchwały.
Treść uchwąłv stanowi ąąt§ś:znlr nr & do ninieiszeqo protokołu.

Przewodniczący rady: Czy są jakieś uwagido projektu uchwały? Po chwili. Nie widzę w związku
z powyższym zarządzam głosowanie nad projektem uchwały.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem odczytanej przeze mnie uchwały? Proszę o
podniesienie ręki. Nastepuie przeliczenie qłosow.
13, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę. Dziękuję stwierdzam przyjęcie
przez Wysoką Radę uchwały Nr XlV/50/201_5 w sprawie zmiany uchwały budzetowej na 2015
rok,

Uchwała Nr X|V/5O/2075 została przyjęta jednogłośnie,

Pkt 8) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych w
Bralinie.

Przewodniczący rady: Przechodzimy do kolejnego punku porządku obrad punkt ósmy podjęcie
uchwały w sprawie wyrazenia zgody na zamianę nieruchomości połozonych w Bralinie, również
proszę o uzasadnienie do projektu uchwały.

Wójt: Jest uzasad nien ie.

Przewodniczący rady: Zadaję pytanie, ponieważ projekt uchwały iuzasadnienie nie ma

autora, więc proszę o uzasadnienie kogoś z urzędu.
Artur Wójcik: Byłem autorem projektu tej uchwały i uzasadnienia, może odczytam to
uzasadnienie a potem dopowiem ustnie jeszcze nieco więcej informacji.
Uzasadnienie: W związku z planowaną budową nowego gminnego przedszkola w Bralinie oraz
brakiem w zasobach gminnych nieruchomości o dogodnej lokalizacji, a zarazem wystarczającej
powierzchni, przewiduje się dokonanie zamiany gruntów. W ramach tej zamiany przewiduje
się pozyskanie z Parafii Rzymsko-Katolickiej w Bralinie nieruchomości - działki nr IO1BI1-9,
która wraz z przyległą działką gminną nr 10!8/1-6 zagwarantuje optymalne funkcjonowanie
planowanego obiektu użyteczności publicznej. Zgodnie z dokonanymi uzgodnieniami
wstępnymi zParafią, do zamiany z zasobów gminy przewiduje się działkę nr 1,02315 o zbliżonej
powierzchni i zbliżonej wartości do działki pozyskiwanej. Przepis art. ]-5 ust. 1 ustawy o
gospodarce nieruchomościami przewiduje, że w przypadku nierównych wartości
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zamienianych nieruchomości stosuje się dopłatę, której wysokość jest równa róznicy wartości
zamien ianych nieruchomości.

Myślę, ze jest dość czytelne to uzasadnienie ja przypomnę, ze robimy przygotowania do
inwestycji na razie ona jeszcze nie znajduje się w uchwale budżetowej, po stronie
przygotowania projektów robimy pewne przygotowania właśnie związane z inwestycją
budowy przedszkola. Mamy pewne analizy przedprojektowe na razie robimy to bezpłatnie,
korzystając tutaj z okolicznych projektantów, stąd tez robiąc takie symulacje powierzchni
niezbędnych, wewnętrznych wiedzieliśmy jaką działkę potrzebujemy, lokalizacja wskazywana

tu przez radę, kilka opcji było lokalizacji przedszkola ta okazała się jakby najlepsza,

najprzydatniejsza dla nas, blisko centrum, dogodne połączenia, dogodne media itd., itd,

można wiele pozytywów szukać no szczęśliwie się stało, ze parafia tutaj ksiądz proboszcz po

konsultacjach ze swoim zwierzchnictwem, prawda z biskupem/ no wyraził na to zgodę,
dokonujemy pewnych czynności nasza działka została juz wcześniej potwierdzona, ten podział
został zatwierdzony przez Wójta Gminy Bralin, został wdrozony w życie tzn. wydzielono działki
poprzez wkopanie odpowiednich kamieni i słupów granicznych przypomnę, że jest to teren
niedaleko nas, przyległy do cmentarza. Tutaj działka, którą chcemy nabyć od parafiiw drodze
zamiany jest nieco większa, przylega bezpośrednio do ulicy Wiosennej i przylega też do działki,
którą wcześniej mieliśmy o powierzchni ].400 m, ta działka w pierwotnych zamiarach miała
być przewidziana na budowę ośrodka zdrowia, z tej inwestycji zrezygnowano. Po połączeniu

tych dwóch działek, jeżeli dojdzie do zamiany, łączna powierzchnia to będzie 5.550 m2, taka
powiedziałbym optymalna, czyli dobra do zaprojektowania przedszkola moze nie z

nadmiernym rozmachem, ale na pewno bez jakiegoś uszczerbku dla funkcji. Zleciliśmy tutaj
dokonanie wycen, rzeczoznav,tca majątkowy był wybrany w drodze zapytania ofertowego
mamy wycenę nieruchomości podpisaną przez osobę uprawnioną, uprawnionego
rzeczoznawcę jak mówię, jest pewna rożnica powierzchni, jest pewna róznica cen
jednostkowych, choć niewielka za metr kwadratowy. Powierzchnia, którą chcemy przedłozyć
do zamiany to3.712 m chcemy, nabyć 4.150 - czyli 43B m 2 więcej- powiem o wartościwyceny
w tej chwili 141.000,00 zł została w tym operacie wyceniona ta działka naleząca do parafii,
natomiast 1_23.000,00 zł działka gminna, rożnica w tej wycenie wynosi 18.000,00 zł, oczywiście
nie musi to być idealnie ta sama cena transakcyjna, bo to podlega potem jakby negocjacjom
rynkowym, jednakże Pan wójt nie może formalnie przystąpić do dalszych rozmów, o ile nie

zostanie upowazniony do, że rada gminy tutaj udziela pełnomocnictw do tego żeby mógł dalej
procedowac, czyli przystąpić do jakiś negocjacji, dalszych zamian tych gruntów, Taka zamiana
jest dopuszczalna wprost w ustawie o gospodarce nieruchomościami i ten którtki art. ]-5 tez
mówi właśnie o tej możliwej dopłacie, jeżeli te działki nie są o równej wartości w
dotychczasowej praktyce juz tak zdarzało się staramy zawsze żeby te działki były podobnej
powierzchni, podobnej wielkości, ostatnio była zamiana z Panem Szpruchem tam też była
jakaś dopłata i teraz mamy analogię. Mówię, według operatów rożnica 18.000,00 zł" To mniej
więcej tyle, dziękuję.
A obie decyzje są prawomocne tzn. jakby podpisane, minął termin na wniesienie odwołania,
ta decyzja zatwierdzająca podział nieruchomościjest zgodna z wnioskiem parafii no ina razie
przebiega to, że tak powiem w taki sposób bezsporny. Myślę, że najtrudniejsze przed nami,

czyli tutaj wynegocjowanie (...) projektowania tego przedszkola z oddziałami żłobkowymi.
Dziękuję.
Przewodniczący rady: Dziękuję, czy są jakieś zapytania do uzasadnienia. Po chwili.
Nie widzę w związku, z czym odczytam projekt uchwały.
Treść uchwałv stanowi z€§§qex§?§k {§_r § do ninieiszeqo protokołu.
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Przewodniczący rady: Czy ktoś ma jakieś uwagi do projektu uchwały? Po chwili. Nie widzę,
dziękuję w takim razie przechodzę do głosowania.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem przeczytanej przeze mnie uchwały? Proszę o
podniesienie ręki. Nastepuie przeliczenie qłosów.

13 - głosów za, kto jest przeciw - nie widzę, kto się wstrzymał - nie widzę, Stwierdzam
przyjęcie przez Wysoką Radę uchwały Nr XlV/s1/201-5 w sprawie wyrazenia zgody na zamianę
nieruchomości położonych w Bralinie.

Uchwała Nr XIV/S1/2075 została przyjęta jednogłośnie

Pkt 9) Wolne glosy i informacje.

Przewodniczący rady: Kolejnym punktem porządku obrad są wolne głosy i informacje. Na

początku pozwolę sobie udzielić głosu zapomniałem powiedzieć o tym przy ( ,,)

sprawozdaniach z prac komisji bardzo proszę o opiniowanie harmonogramów prac komisji
przewodniczących proszę, aby tego dopilnowali. Chciałbym przypomnieć o ostatecznym
terminie który upływa 30 września o składaniu wniosków do budżetu na 2016 rok, dziękuję.

Proszę o czy ktoś chciałby w wolnych głosach i wnioskach zabrać głos?

Bardzo proszę radny Michał Woźniak.

Michał Woźniak: Mam takie pytanie do Pana wójta czy są jakieś rozstrzygnięcia odnośnie tego
gruntu spornego pod budowę hali, bo to we wrześniu miało już być wiadomo coś więcej? Czy
na tę chwile są już jakieś rozstrzygnięcia?
Wójt: Rozumiem, ze w trybie zapytania, tak?

Michał Woźniak: Tak

Wójt: Nie ma takich rozstrzygnięć,

Michał Woźniak: Dziękuję,

Przewodniczący rady: Czy są jeszcze jakieś zapytania, jakieś wolne głosy, wnioski? Po chwili.
Nie widzę.

Pkt 10) Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamykam XlV sesję Rady Gminy Bralin i dziękuję
wszystkim za obecność"

p roto kołowała : An n a p ia s e cko
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